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Mødereferat 
 

 Dato: 07.06.2021 

  

Mødeforum: 
 

LUU Stenhugger 

Dato: 
 

3. juni 2021 Tid: 12:00 – 15:30  

Sted: 
 

Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale Elevhuset 

Mødeleder: 
 

Henrik Vang Olsen 

Deltagere: 
 

Henrik Vang Olsen, Peter Michael Jensen, Per Bonne, Gert Skov Rasmussen 
Henrik Lynggaard Christiansen, Kenn Dyrbye, Erik Fog. 
Theis Fatum Carlsen og Christian Corlin deltog under punkt 1.  
 

Afbud: 
 

Niels Selander, Jan Hemmsen, Peter Hjortdal Andersen (måtte forlade mødet) 

Referent: 
 

Carina Würtz Rolskov 

 
Dagsorden: 
 

1. Euro-Skills 2025 i Herning 
Oplæg v/ Theis Fatum Carlsen og Christian Corlin, Skills Denmark 

 
2. Godkendelse af referat 

 
3. Evaluering af stenteknikerdag 

 
4. Nyt fra faget 

 
5. Nyt fra skolen 

 
 
 
Ad 1)  
Theis Fatum Carlsen og Christian Corlin fremlagde planen for EuroSkills 2025. 
PowerPoint-præsentationen vedhæftes som bilag til dette referat.  
 
EuroSkills finder sted den 8. – 15. september 2025. Danmark er vært, mens værtsbyen er Herning. Afholdelsesstedet 
bliver Messecenter Herning. Deltagere indkvarteres i en Skills-by i Lalandia Billund. 
 
EuroSkills handler om flere parametre – Momentum er: 

• Rekruttering 

• Fortælling 

• Talent 

• Samarbejder og netværk 
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EuroSkills skal balancere med 

• Konkurrencer (talent) 

• Værtskab 

• Rekruttering 
 
Målet er 80.000 – 100.000 besøgende fordelt over alle dage.  
Målgruppen er ikke endelig defineret, men EuroSkills skal ses som en rekrutteringsvej. Der bliver inviteret folkeskoler med, 
som det kendes fra SkillsDanmark.  
Undervisningsministeriet går ind i det her i forhold til rekruttering og forventer det kommer bredt ud - også i undervisningen 
i folkeskolen.  
 
Theis Fatum Carlsen og Christian Corlin fremlagde desuden hvilke opgaver, som branchen kan forvente at blive en del af.  
 
Der er to spor vedr. EuroSkills 

• Værtskab 

• Deltager i konkurrence 
 
Der skal være plads til mindst 35 konkurrencefag. Antallet af konkurrencefag i Herning kendes endnu ikke.  
Hvilke fag der kommer med afhænger af en rating. Som det ser ud pt. er stenhuggerfaget placeret som nr. 38 og det er 
derfor meget sandsynligt, at det bliver et konkurrencefag i 2025.  
 
Bliver stenhugger et konkurrencefag skal der fra fagets side stilles med  

• Fagsponsorkonsulent 

• Workshop Manager 

• Workshop Manager Assistant 
 
Fagsponsorkonsulenten forventes at have et timeforbrug på 163 timer, mens Workshop Manager og Workshop Manager 
Assistant tilsammen forventes at have et timeforbrug på 315 timer.  
Hvis stenhuggerfaget kommer med, skal der afsættes midler hertil fra fagets side – upåagtet om Danmark deltager eller ej.  
 
Christian Corlin kunne desuden oplyse om, at DM i Skills aflyses i 2025.  

 
Hvis Danmark vælger at stille med en konkurrencedeltager kommer der ligeledes udgifter hertil. Udgifter hertil blev af 
udvalget estimeret til at være ca. 300.000 kr.  
 
 
Henrik Olsen havde inden mødet fremsendt spørgsmål til Skills-sekretariatet. Theis Fatum Carlsen fremlagde svarene 
hertil.  

• Det er ikke muligt at dispensere for 25 års reglen. Skal det ske, vil det kræve en politisk godkendelse. Henrik 
Olsen fremlagde sin bekymring omkring aldersgrænsen, idet der pt. kun er 8 elever i gang med uddannelsen, så 
det bliver svært at finde en egnet kandidat, som kan opfylde aldersgrænsen.  

• Når en ny dommer bliver udpeget skal dommeren til en obligatorisk dommertræning. Derforuden forventes det, at 
man også deltager som dommer i DM i Skills. Ved WorldSkills skal en dommer godkendes ved en prøve. Det 
forventes også ved EuroSkills i form af test af et par timers varighed.  
Det vides endnu ikke hvilken type sten, der skal arbejdes med. 

 
Deadline for tilbagemelding om fagets engagement og deltagelse bliver primo 2022. Dog skal der være møder med Skills-
sekretariatet i løbet af efteråret 2021, således der er en god dialog og alle kender status.  
 
Erik Fog spurgte indtil hvilke holdninger Theis Fatum Carlsen og Christian Corlin er blevet mødt med ved de andre fag.  
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Christian Corlin kunne berette at det er meget forskelligt, hvordan første reaktion er. Det er klart de små fag, som er størst 
presset. Fælles for alle er dog, at der er en meget positiv og ikke mindst konstruktiv feedback.  
 
 
Udvalgets umiddelbare tanke var, at det bliver tæt på umuligt at finde ca. 500.000 kr. i støtte fra branchen. En mulighed 
kunne være at søge fondsmidler eller finde udenlandske sponsorer.  Udvalget vil gerne se på hvilke muligheder og 
løsningsforslag, som kunne være brugbare og har derfor aftalt at tage EuroSkills op som et punkt på næste udvalgsmøde 
den 10. august.  
Der vil efter sommerferien desuden være opfølgningsmøder med Theis Fatum Carlsen og Christian Corlin.  
Erik Fog opfordrede udvalget til at lave en liste over mulige sponsoremner. Husk i den forbindelse at det er et 
europamesterskab og altså et kæmpestort arrangement. Der er mange besøgende og erfaringerne fra DM i Skills i 
Næstved har vist, at sådanne arrangementer har en positiv indflydelse på tilmeldingstallene til erhvervsuddannelserne.  
 
 
Ad 2)  
Ingen bemærkninger. Referatet betragtes derfor som godkendt. 
Det er aftalt, at referaterne fremover sendes til udvalgets suppleanter også. Carina Rolskov sørger for dette.  
Keld Skovly Jensen indkaldes til næste udvalgsmøde. Carina Rolskov sørger for dette.  
 
 
Ad 3)  
Henrik Olsen gav udtryk for stor tilfredsstillelse med dagen. Det var positivt og branchen virkede glade for det de så. 
Henrik Olsen estimerede, at der vil være fem mulige lærekontrakter tilgængelige, når de rette personer er der. 
Gert Skov Rasmussen fremlagde muligheden for at lave AMU-kurser for faglærte stenhuggere, så virksomhederne har 
mulighed for at søge VEU-godtgørelse og tilskudsmidler fra kompetencefonde.  
Henrik Lynggaard Christiansen synes ikke tiden lige nu er til AMU-kurser, da det kunne frygtes, at det vil gå ud over EUD-
uddannelsen. Der er også mulighed for at søge tilskud til EUD-elever også. Peter Michael Jensen bakkede dette op. Det 
er ikke realistisk at få faglærte stenhuggere til at tage stenteknikeruddannelsen, hvis lignende kompetencer kan opnås på 
et kortere AMU-kursus.  
Hvis der ikke er opbakning til EUD-uddannelsen om et år, vil det give mening at se på AMU-kurser.  
 
Der er pt. en elev på grundforløbet, som gerne vil være stenteknikerlærling.  
  
 
 
Ad 4)  
Henrik Vang Olsen gav en status på seneste nyt fra faget 
Det faglige fællesudvalg for Murer-, Stenhugger- og Stukkatørfaget har sendt et brev til det lokale uddannelsesudvalg for 
stenhuggere. Det faglige fællesudvalg ønsker at igangsætte en række lokale projekter, der fremmer 
lærepladsunderstøttende tiltag, søgning og kvalitet på erhvervsuddannelserne. Det er disse projekter, som det lokale 
uddannelsesudvalg har mulighed for at ansøge om. Ansøgningsfristen er den 25. juni 2021.  
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om at der på Learnmark er nedsat et team, som skal stå for det opsøgende 
arbejde. Det er organiseret, så der vil være en udkørende medarbejder på hhv. byggeri, teknologi og transport, fødevare, 
jordbrug og oplevelser samt Business. Denne organisering finansieres af skolen. 
 
Henrik Vang Olsen foreslog et projekt, hvor der skal samarbejdes med andre erhvervsskoler omkring præsentation af 
stenhuggerfaget på de andre skoler.  Et forslag er tre andre erhvervsskoler fra områder, hvor der er ledige lærepladser i 
nærområdet. Det kunne være Holbæk, NEXT, Roskilde og Hansenberg.  
Der var fra hele udvalgets side opbakning til denne ansøgning. Skolen laver et udkast til ansøgningen, som sendes til 
udvalgets medlemmer.  
Ansøgningen vil være på 65.000 – 75.000 kr.  
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Budgetfordelingen kunne være:  

• Værktøj: 20.000 kr. 

• 3 x 2 dages undervisning: 30.000 kr.  

• Forberedelse/kost og logi: 15.000 kr. 

• Materiale: 10.000 kr. 
 
Peter Michael Jensen sender materialepriser til Henrik Lynggaard Christiansen.  
 
Erik Fog supplerede med, at der er fokus på de små fag og de lokale uddannelsesudvalgs engagement. Desuden er alle 
skoler forpligtet til at vise faget frem, så det tyder på et godt projekt.  
 
 
Ad 5)  
 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at der til august 2021 er tilmeldt tre stenhuggerelever til GF2. GF1 har pt. 
252 tilmeldte elever til opstart i august.   
 
Kenn Dyrbye lavede en reminder for H3-prøven i uge 26 og GF2-prøven i uge 25.   
 
 


